



MHÀ, ESTUDI GRÀFIC · DL: L 102-2021 · PHOTOS from the Solsona Turisme and Turisme Solsonès archive. COVER: Bassa de l'Alzina (Cristina Cabestany). BACK COVER: Fields in the area around Brics (Óscar Rodbag); wildlife observation point (Cristina Cabestany). INTERIOR: Countryside of Brics (Cristina Cabestany).

i OFicina de Turisme del Solsonès
Carretera de Bassella, 1 - 25280 Solsona
T. (+34) 973 48 23 10 - 623 172 497
turisme@turismesolsones.com
www.turismesolsones.com
solsonaturisme@ajsolsona.cat
www.solsonaturisme.com

112 Emergency / Urgence



- Do not build fires
- Do not litter
- Camping is prohibited
- Respect the flora and fauna
- Follow the signs on the itinerary
- Respect the heritage



Sites of interest / Lieux d'intérêt

The Basses de Brics and L'Alzina: Both ponds are equipped to enable visitors to view the aquatic fauna, including the great reed warbler and the little grebe, with observation points and information panels on the natural values of the area.

Bassin de Brics et bassin de l'Alzina : tous deux sont aménagés pour y voir la faune aquatique, notamment le rossignol des rivières ou le grèbe castagneux, avec des points d'observation habilités et des panneaux d'information sur les valeurs naturelles de la zone.



WITHOUT
TECHNICAL
DIFFICULTY
SANS
DIFFICULTÉ
TECHNIQUE

Observations: Highways must be crossed at certain points along the itinerary. Please be very careful.

Remarques : il faut traverser des routes à certains points de l'itinéraire. Faites attention et soyez prudent.

ITINERARY / ITINÉRAIRE Les basses de Brics i l'Alzina

Excursion / Randonnée
Aller / Outbound (one way) 8 km ➔

Itinéraire linéaire / Out-and-back trail ➔

Difficulté facile / Difficulty: easy ⚛

2 h ➔

125 m ↑

Saison / Ideal seasons ⚛



Municipalities
Solsona, Olius, Riner



DESCRIPTION

- **0 km.** We begin the route in Solsona, at the starting point signposted on the Sant Jordi roundabout. As you follow the GR-7, the path will take you between several houses and farms.
- 1 **0.8 km.** Once you reach the Ribalta Stream, take the path leading to the west. Cross the highway via a tunnel. There you will see the red and white markings of the GR-7 heading south. Remain on this trail for the entire hike. Each step will take you further away from Solsona, along a predominantly flat path not far from the C-451 highway, where peaceful oak woods alternate with cultivation fields, amid country houses and farms.
- 2 **3 km.** Cross the highway and continue along the shoulder of the road to the south. Several steps further, you will cross the Aigüesvives Stream, along with its country house. Here, the eroded stone and water-side vegetation make this a particularly unique and magical spot on the itinerary.
- 3 **3.5 km.** The trail leads through a pine forest that was devastated by the fires of 1998, reaching a plateau with great views of Solsona, its outskirts and the foothills of the Pyrenees.
- 4 **4.5 km.** The path then converges with the paved road until the trail once again breaks off, just outside the town of Brics.
- 5 **6.4 km.** Brics Pond. Continue along the GR to the south-west, to reach, L'Alzina Pond.
- **8 km.** L'Alzina Pond marks the end of the trail.

***Observations:** The GR-7 continues to the settlement of El Miracle, which is an hour's walk further on (4 km away). El Miracle is special for its cultural and architectural features, while offering lovely panoramic views of much of the region. If you do not wish to visit the settlement, your itinerary will end here.

● **0 km.** Commencer l'itinéraire à Solsona, au point de départ signalisé au rond-point de Sant Jordi. En suivant le GR-7, emprunter le chemin qui traverse des maisons et des fermes.

1 **0,8 km.** En arrivant au ruisseau de Ribalta, prendre le sentier en direction ouest ; traverser un tunnel et atteindre la route, où les traits rouges et blancs du GR-7 en direction sud sont très vite visibles, et rester sur ce chemin pendant tout le parcours. S'éloigner peu à peu de Solsona, en suivant un parcours plat, non loin de la C-451, qui alterne chênaies tranquilles et champs de cultures entre mas et fermes.

2 **3 km.** Traverser la route pour suivre le long de la chaussée en direction sud pendant quelques mètres et passer par la ferme et le ruisseau d'Aigüesvives, un endroit au charme particulier, où la roche érodée et la végétation des berges accentuent le caractère unique de ce point par rapport à l'ensemble du parcours.

3 **3,5 km.** Suivre le sentier à travers une pinède assez déboisée en raison des incendies de 1998 jusqu'à un plateau avec de jolies vues sur Solsona, la région environnante et les Pré-Pyrénées.

4 **4,5 km.** Le sentier rejoint la route puis la piste tourne un peu avant le hameau de Brics.

5 **6,4 km.** Bassin de Brics. En suivant le GR direction sud-ouest, aller en direction du bassin de l'Alzina.

● **8 km.** Bassin de l'Alzina. Fin de l'itinéraire.

***Remarques :** le GR-7 se poursuit jusqu'au Miracle, à une heure de chemin en plus (à 4 km). Ce site est recommandé pour son grand intérêt culturel et architectural, avec d'intéressantes vues panoramiques sur une grande partie de la région. Dans le cas où vous ne voudriez pas y aller, l'itinéraire se termine ici.



ITINERARY / ITINÉRAIRE Les basses de Brics i l'Alzina

